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חוויה חברתית מעצימה

צעירי המגזר שעומדים לקראת לימודים אקדמיים מתמודדים לא פעם עם 
הדילמה היכן כדאי להם ללמוד, האם במוסד אקדמי דתי או שמא דווקא 

במוסד כללי  כצפוי הדעות חלוקות // יוסף ארנפלד

לאן אלך,

זיו פישר, יו“ר אגודת הסטודנטים 
של מסלולי הגברים במכללת 

שאנן: ”זה היה מאוד נכון ומדויק 
בשבילי. בכל יום יש מניינים 

במכללה, והרגשתי שלכל אורך 
הלימודים לא הייתי צריך להתגמש 

בשום דבר. יכולתי לחיות חיים 
דתיים מלאים וללמוד לתואר בכל 

תחום שרציתי“

עדינה כתריאל, סטודנטית לתואר 
שני בקולנוע באוניברסיטת תל 

אביב: ”באתי עם סל ערכים וידעתי 
שיהיו לי קשיים. יש לי את הכלים 

של אדם בוגר שיודע מה טוב, 
והרגשתי שאני יכולה ולהתמודד 
עם האומנות שבה הגבולות יותר 

בעייתיים ולשמור על עצמי“

בנצי דל, יו“ר הנהלת קריית החינוך 
גבעת וושינגטון: ”כל הכשרה 
של מורה לחינוך הדתי חייבת 

להיות באווירה ראויה. הכשרת 
המורה הדתי אינה מצטמצמת 
רק בהוראת המקצועות, אלא 
מתרחבת גם בהחדרת ערכים, 

שפה וסגנון התואמים את 
האווירה החינוכית של החינוך 

הדתי“
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הרב יובל שרלו: ”באופן עקרוני, בעולם 
בועתי מתרחש בדרך כלל ניוון. דווקא חברה 
רחבה מאתגרת, מציבה אפשרויות אחרות, 

יוצרת תסיסה פנימית וכדומה. בשל כך, רובו 
המוחלט של לימוד בחברה שהיא שטיבל 

יסבול מרדידות מחשבתית ומאתגרים 
נמוכים“

OU

שיעור בפרשת שבוע יחד

ד“ר שני לוי-שמעון, מכללת דוד ילין: ”לנו 
כציבור דתי יש חשיבות להיות חלק מהשלם 

הזה, ולהיות עוד גוון בתוך הקשת הישראלית. 
הישיבה המשותפת יחד, כיסא ליד כיסא, תוך 
קיום דיאלוגים משותפים מסייעת להגדיל את 

המכנה המשותף של זהות יהודית ציונית ולמנוע 
סקטוריאליות“

פרופ‘ חיים סוקניק, נשיא המרכז האקדמי לב: 
”מקצועות שלא נמצאים מסגרות דתיות שייתנו 

את ההכשרה המקצועית הנדרשת, במקרים 
כאלו, צריך לאלתר שילוב לימודים תורניים 
בסמוך. אבל במקומות שיש אפשרות של 

הכשרה אקדמית ברמה גבוהה, אין ספק שלימוד 
במקום דתי הוא הדבר המומלץ“

ד“ר צחי מילגרום, סגן נשיא המכללה האקדמית 
הדסה ירושלים: ”לתפיסתנו, הסטודנטים לא 

צריכים לחיות בחממה. במיוחד כאשר בסופו 
של יום בשוק העבודה לא מתקיימות מסגרות 

נפרדות, לא מגזרית ולא מגדרית“
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בועה יוצרת ניוון

הרב שמואל אליהו: ”לימודי רפואה, 
פיזיקה וכדומה, שבדרך כלל אין 
במסגרות דתיות, אפשר ללמוד 

במסגרות חילוניות, אבל צריכים 
ללמוד תוך כללי זהירות גדולים, 

ובעיקר לא להתערבב חברתית עם 
הסטודנטים והסטודנטיות החילונים, 
שאורח חייהם הוא בדרך כלל מתירני 

ולא מתאים לנו“

ד“ר סיגלית רוזמרין, ראשת מכללת 
אפרתה: ”ישבו אצלי לאחרונה כמה 
סטודנטים שהתלבטו בנושא, ואחד 

השיקולים שעלו זה היכן אפשר 
למצוא בן או בת זוג. זה נושא 

שמטריד לא מעט בגילים הללו. ומכאן 
שהבחירה בין מכללה דתית לכללית 

הופכת להיות משמעותית יותר“

ד“ר אורנה שניידר, ראש מסלול גיל 
הרך במכללת שאנן: ”מדובר בארבע 

שנות למידה, ולא פעם סטודנטים 
מתגבשים בקבוצות. הם יושבים 

יחד ולומדים שעות, חוגגים שמחות 
אחד לשני וכדומה. כשנמצאים 

בסביבה חברתית עם רקע דומה, 
מתחברים הרבה יותר לקבוצה 

ומתעצמים ממנה“

בני בהגון, ראש המכללה האקדמית 
לחינוך תלפיות: ”רובן המוחלט של 

התלמידות הסדירות במכללה הן 
דתיות, אבל במסלולים של הסבת 
אקדמאים והמורים בפועל הרבה 

פחות. ההנאה הגדולה בשבילי היא 
שהן באות אחר כך ואומרות ’הכרנו 

יהדות אחרת‘. כך שהמיזוג הזה 
מוסיף לקידוש השם“

ד“ר אתי גרובגלד, מנכ“לית 
המכללה האקדמית אחווה: ”היינו 
באוניברסיטה שלוש בנות דתיות 

מתוך מאה סטודנטים שלמדו כימיה. 
הייתי צריכה להסביר את עצמי 
טוב יותר, החברים החילונים היו 

שואלים אותנו שאלות והייתי צריכה 
להתמודד איתם. הרגשתי שאנחנו 

עושות קידוש שם שמיים בתור 
מייצגות של החברה הדתית“

פרופ‘ יובל סיני, נשיא מכללת 
אורות ישראל: ”ישנו ציבור תורני 

שמעוניין בהפרדה מגדרית ואוירה 
תורנית. במכללה שלנו למשל, ישנם 

שני קמפוסים, לבנות באלקנה 
ולבנים ברחובות. כמובן שגם 

במקצועות אחרים צריך לתת מענה 
רחב יותר לציבור שמעוניין בכך“


